
Melding nr.3 2023 

Sted: Teams 
Torsdag 11.mai: 
09:00 – 12:00    Møte (inkl. pauser etter behov) 
Til stede: Siri Oesterich Waage, Einar Jensen, Knut Karper Bjørgås, Lars Mardal, Marit Bunæs, Ivar 

Oveland, Tove Vaaje-Kolstad, Hildegunn Norheim, Jon Haugland, Håvard Moe, 
Stein Rinholm, Ole Grammeltvedt, Eva Merete Høksaas, Petter Stordahl, Britt 
Marit Knudsen Fossan, Vesa Heikki, Heidi Liv Tomren, Janet Lynn Berringer 
Slåen, Jan Ove Stadheim, Bjørn Helge Sebusæter, Tore Lauritzen, Svein Olav 
Mjelve  

Møtested: Teams 
Møteleder: Siri Oesterich Waage 

Referent: Marit Bunæs 
 

Tidsplan 

ca. tider 

Sak nr. Tema / Dokumenter  Sakstype Ansvar 

09:00 –  

09:15 

18/23 Godkjenning av referat fra 8. – 9.mars Godkjenne Siri/Alle 

09:15 - 

 

09:30 

10/23 Løypemelding  

• Samordningsgruppa 

• Geodatarådet 

Informasjon Einar/ 

Hildegunn 

09:30 – 

10:15 

19/23 Økonomi i Fellesløsninger 

• Gjennomgang av notat 

Diskusjon Knut/Einar 

Alle 

10:15 – 

10:30 

 Pause   

10:30 – 

10:50 

20/23 Forvaltning av ledning i FKB Informasjon/ 

Diskusjon 

Lars 

10:50 – 

11:00 

07/23 Avklaring av rettigheter ved bruk av 
Geovekst-data i FOU-prosjekter  

• Gjennomgang av dokument som 
beskriver bruken 

 

Informasjon Einar/ 

Alle 

11:00 – 

11:20 

21/23 Informasjon fra Kartverket 

• Økonomi 

• Status i Kartprosjekter 

• Status i Laserprosjektet kvalitetskontroll 

• Organisering av Landdivisjonen  

Informasjon Einar/ 

Ivar 

11:20 –  Pause   



11:30 

11:30 – 

11:45 

22/23 SFKB og FKB 5.0 overgang 

• Status 

Informasjon Marit 

11:45 – 

12:00 

 Eventuelt 

Oppsummering og avklaringer 

  

  Møtedatoer i 2023: 

11.mai på Teams 

6.-7.juni (Thon Hotel Oslo Airport Gardermoen)  

17.oktober på Teams 

6.-7.september i Trøndelag (Værnes/Hell) 

15.-16.november i Oslo-området 

  

 
 

Sak 18_23 Godkjenning av referat 
Webinarer – ODD og HVD. 
 
 

Sak 10_23 Løypemelding 
- Samordningsgruppa 
- Geodatarådet 

 
Samordningsgruppa – dette var sakslista for siste møtet: 

 
Saker som sto på agendaen: 

• Årsrapport 

• Havnedata 3.0 godkjent. Det er også søkt om et nytt prosjekt. 

• Plandataforum 

• Finansiering av fellesløsninger 

• Teknologisk rammeverk – Morten Borrebæk (viktig arbeid) 



• NGS Handlingsplan – reduksjon til 15 tiltak. Tiltak 9 – Geovekst sitt ansvar – oppfordret til 
revisjon. KV gjør revisjonen nå, så gjøres en større revisjon i september. 

• Grunndata – avventer videre arbeid med bakgrunn i ODD og HVD innføring. Geovekst-data er 
vesentlige i denne sammenhengen. 

• Rolf Bekkhus – reflekterte over saker og veien videre. (Han blir pensjonist nå) Han har gitt 
innspill til viderebruksutvalget. Spesielt dette med inntekter ved salg av data.  

Referat Samordningsgruppa 25.-26.april 
 
Nasjonalt geodataråd 
Medlemsoversikt finnes i Hildegunn sin presentasjon 
 
Disse sakene sto på agendaen: 

 
 
Kort presentasjon om Arctic SDI som Norge tar over ledelsen av. Det er Kartverket som tar over 
ledelsen ved Johnny Welle. 
Geodatarådets funksjon og videreføring 2024 – 2027 var en diskusjonssak på rådsmøtet. Rådet har 
gjennomført en selvevaluering. Ny rådsrunde starter i 2024 og nye medlemmer skal oppnevnes. 
Orientering om oppstart av Samfunnsøkonomisk analyse som skal identifisere verdien av geografiske 
data og geografisk infrastruktur. Spesielt fokus på utfordringer og initiativ knyttet til finansiering av 
fellesløsninger. 

https://www.geonorge.no/globalassets/geonorge2/samordningsgruppa/2023/samordningsgruppen_referat_25260423.pdf


 
 
 
 

 
 
Historikk og endringsanalyser. Unngå å bygge siloer. Data må stå mer i sentrum og det må bygges 
løsninger rundt dataene. 
 
Hvordan gir Rådet sitt råd videre til Regjeringen (gjennom KDD)? Det er sendt inn råd som er svart ut 
og noe er ikke svart ut. Det er et ønske om at representant fra KDD skal sitte i rådet, for å få et 
tettere samarbeid med departementet. Dette er noe som ønskes fra partene. 
Det gis råd, men faren er at det blir en enveis kommunikasjon og at det ikke kommer noen resultater 
tilbake. Det er blant annet ikke svart ut alle punkter rundt Tiltak 28.  
 

Sak 19_23 Økonomi i Fellesløsninger 
 
Knut holdt en kort gjennomgang av notatet som er lagt ut i Teamet under saken. Diskusjon nå og 
vedtak i juni. 



 
Fellesløsninger og data som grunnmur: 

 
 
 
Det snakkes om viktigheten av data til sikkerhet og beredskap. Når det gjelder klima og miljø er 
arealkart en viktig del av et beslutningsgrunnlag. Samferdsel sitter med mye datafangst på laser som 
vi gjerne skulle lagret i fellesløsninger. For kommunene er data et viktig beslutningsgrunnlag i 
saksbehandling. 
 

 
Ingen er tjent med at Kartverket må slå av en eller flere løsninger grunnet manglende budsjettkroner. 
Det er litt ulik finansieringsmodell for NIB, Geonorge, Høydedata og NGIS (SFKB). Man ser på 
finansieringsløsningen til NIB, kan dette være framtidens måte og finansiere løsningene på? 



 
 
 
Prisene øker, mens bevilgningene til løsningene øker ikke i samme takt. Kartverkets budsjett 
reduseres fra år til år. 
Det jobbes med 2 spor nå: 

1) Strakstiltak – søke muligheten for dugnad 
2) Budsjettinnspill – Sikre betydelig styrking av den geografiske infrastrukturen 

 

 
 
Som bakgrunn for dagens forslag er et prosjektregnskap. Hva koster løsningen nå og hva koster den 
inn i framtiden. Det gjennomføres en Samfunnsøkonomisk analyse som skal kunne brukes av partene 
også. 
Budsjettinnspill leveres til departementet i oktober/november for finansiering av fellesløsningene. 
 



 
 

 
 
Forslag til Tiltak 28 og hva vil dette bety for Geovekst? Dette påvirker Geovekst-partene. 
Dette forlaget gjelder for Geovekst-partene: 



 
 
 
 

 
 
Hva betyr dette for Geovekst-partene? 

• Inntektene fra salg og betaling fra Norge digitalt kommer normalt til fratrekk i FDV-avtalene 
før kostnadene fordeles på partene 

• Tabellen viser hvor mye mindre fratrekk hver part ville få med 2023-tall 
• I tabellen er det benyttet normal kostnadsfordeling 
• Denne økningen i kostnad for FDV, er mindre enn normal variasjon i byggeaktiviteten (nye 

bygg og bygningsendringer) som styrer mye av FDV-økonomien 



 

 
 
 

 
 
 

Sak 20_23 Forvaltning av ledning i FKB 
I forbindelse med revisjon av produktspesifikasjonen for FKB-Ledning 5.0 ble det gjort en del 
endringer som påvirker forvaltningen av FKB-Ledning. Blant annet er FKB-LedningVA nå en del av 
FKB-Ledning og flere objekttyper inngår i produktspesifikasjonen.  
Dette notatet gir en beskrivelse av hvordan FKB-Ledning skal forvaltes og distribueres ved 
overgangen 1. juni 2023.  
Notatet sendes til GLA-gruppa og Geovekst-forum, og det vil bli gjennomgått på møte i GLA-gruppa 
10. mai og møte i Geovekst-forum 11. mai. 



 
 
Problemstilling 
Skal vi distribuere lavspent- og ekomtraseer og eierinformasjon? 

• Få objekter i SFKB i dag, men det forventes at innholdet vil øke 

• Noen objekter kan være en del av kritisk infrastruktur (for eksempel. Strøm inn til 
samfunnskritiske objekter) 

Det er en del objekter som har svært varierende dekning i FKB-Ledning, for eksempel. Kumlokk og 
Luftledning (fra laserskanning) 

• Skal vi distribuere alt innhold til de som ikke er Geovekst-parter eller skal vi tilstrebe å dele 
homogene data? 

• Hva skal tegens ut? 
 
Ikke tegne ut luftspenn? Hva med kumlokk? Stor variasjon mellom kommuner på disse data-
elementene. Hvem beslutter hvordan vi gjør dette? Ordet er fritt. 
 
Konklusjon – GLA-gruppa kommer med et forslag til vedtak på neste møte. 
 
 

Sak 07_23 Avklaring av rettigheter ved bruk av Geovekst-data i FOU-prosjekter 
Ikke noe forskjell på FOU-prosjekter og andre prosjekter som benytter data. Det må rettigheter til  
for publisering uansett. FKB-data er betalingsdata, og skal ikke legges ut fritt tilgjengelig. 
  



 
Ansvar – juss: 

 
 
Det står ikke mye skrevet om jussen rundt kartgrunnlaget. Det juridiske ansvaret er knyttet til 
eiendomsinformasjon. 
 
FKB-data er ikke rettslig juridisk bindene. Den informasjonen må komme godt fram på nettsidene 
våre. Kartverket skriver en ansvarsbeskrivelse.  
Brukeren/tiltakshaver står selv ansvarlig ved bruk av våre data. Kartverket sjekker hva som står i den 
generelle forhandleravtalen. Homogeniteten i dataene kan også være et tema i denne 
informasjonen. 
 
Trenger en mer detaljert kartlegging enn det Geovekst leverer tar man ansvar for detaljkartlegging 
selv. I planarbeid er det viktig med et oppdatert kartgrunnlag. Planarbeidet går gjerne over flere år og 
de som jobber med planen har ansvar for å sørge for at kartgrunnlaget er oppdatert. 
 
Kommunene – ved oppstart av prosjekter er det gjerne et oppstartmøte med prosjektstiller og da gis 
det info om kvalitet på kartgrunnlaget. 
  



Sak 21_23 Informasjon fra Kartverket 
- Økonomi  
- Status i Kartprosjekter 
- Status i Laserprosjektet kvalitetskontroll  
- Organisering av Landdivisjonen 

 
Kartleggingsprosjekter 2023 

 
 

 
 

 
 
Hexagon har fått alle Omløpsjobbene som ble utlyst for 2023.  
 
Kommentar: 
NIBIO – ref. laser med ny kostnadsdeling. 10 punkt er standard i de flest prosjekter tar inn som 
standard-leveranse. Vi er enige om at 5 pkt er i utgangspunktet Geovekst-standard. Det er viktig også 
å vise arealfordelingen i laserprosjektene for å presentere riktig prosentfordeling. 
Kartverket tar saken opp med Geovekst-koordinatorene. 
 
 
 
  



 
Salgstall for Geovekst-data fra november 22 – mars 23 

 
 
Bruk av felles midler: Grundig kartkontroll 1. tertial 706,7 timer av kr. 750 = 530 025,- 
 

 
 

Laserprosjektet er ikke ferdigstilt ennå – det blir en grundig presentasjon på juni-møtet. 

  



 
Organisering av nye Landdivisjonen 

 
 
 

Sak 22_23 SFKB og FKB 5.0 overgang 
Tidsplanen følges og vi er pr. dags dato i rute. 

 

Status: 

• Gruppe 1 (Høydekurve) ble fryst 30.mars. Konvertering til FKB 5.0 og import i QMS13 er 
ferdig.  

• Gruppe 2 (øvrige datasett med unntak av Bygning/Tiltak/Elveg) ble fryst 27.april. 
Konvertering til FKB 5.0 og import i QMS13 er ferdig. 

• Gruppe 3 (Bygning/Tiltak/Elveg) blir fryst 19.mai etter planen. Konvertering av data og 
import i QMS13 er godt testet og det er liten risiko for at dette feiler.  



• Bra kontroll på konvertering til FKB 5.0 i Sentral FKB 
 

Noen detaljer fra arbeidet:  
• Kartverket har startet jobben med å legge inn FKB 5.0 data i oppdaterte FKB 5.0 baser i SFKB i 

mange prosjekter 
• Larvik og Halden er pilotkommuner (Norkart) og vil starte oppdatering av FKB 5.0-data i SFKB 

fredag 12.mai. 
• Fredrikstad/Hvaler starter oppdatering i SFKB fra ArcGIS plugin (NGIS-OpenAPI) fra innføring 

av FKB 5.0. Kristiansand går også over til direkteoppdatering.  
• Dermed er det kun Oslo og Trondheim kommune som ikke forvalter alle sine FKB-data i SFKB. 

Det er etablert kontakt med Oslo og Trondheim for å få (kopier av) oppdaterte FKB 5.0 data 
på plass i distribusjonsløsningene i løpet av mai med tanke på samlet distribusjon i FKB 5.0. 

 
Utfordringer: 

• Tilpasning/testing av systemer for distribusjon er litt forsinket. Det vil ta litt lenger tid 
(størrelsesorden uker) for FKB 5.0-data blir oppdatert på Geonorge og i WMS-tjenestene. Det 
jobbes å få dette på plass og lage en ny konkret tidsplan for når dette er klart som kan 
kommuniseres.  

• Det jobbes for fullt med tilpasning av AR5 webklient. Ukentlig/daglig kontakt mellom 
NIBIO/Kartverket (og Norkart) for å løse de gjenstående utfordringene. 

  
Kommentarer: 
Endringer vi gjør som påvirker datasett og fellesløsninger skal det være enighet om på forhånd. 
Overgang til FKB 5.0 var det enighet om, men vi må bli flinkere til å utrede konsekvensene av 
endringer i forkant av gjennomføring. 
 

Til oppfølging fra møtet: 
- Geovekst-forum har ønske om datasentrisk foredrag fra Knut (likt som i Geodatarådet) 

- At det jobbes videre med formulering av et "ansvar-disclaimer»-avsnitt som kan legges på 

nettsidene våre hvor homogenitet i data tas med. 

- Vi følger opp de Geovekst-ansvarlige og påpeker at 5 pkt i utgangspunktet er Geovekst-

standard i laserprosjekter. 


